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STRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍK
cena: 10 Kč

Z obsahu: 
Zápis z RO č.77/08/18; Zápis z RO č. 78/08/18; Rada obce zve na slavnostní vysazení obecní lípy; Slovo pana starosty; 

Volby do zastupitelstva obcí;  Informace o kandidujících volebních stranách – KSČM, Alternativa, ODS, ČSSD; 
Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích;  Pozvánka na setkání seniorů; Z dějin zahrádkářů; 

Evropské dotace na zateplování 2018; Na posvícení ožil i areál koupaliště; Strašičtí chovatelé uspořádali 35. výstavu; 
Muzeum Středních Brd informuje; Návštěva ve Strašicích; Tradiční setkání PTP; Nabídka regionální literatury; 

Pozvánka na koncert; Podzimní turnaj.

Strašická radnice získala po letech opět svou historickou podobu 
včetně tradiční barvy fasády, která je spjata s naším regionem.
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Projednáno
1. Záměr – JUDr. Grumlíková
RO projednala dopis JUDr. Grumlíkové ohledně popsání 
záměru vybudování centra sociálních služeb v areálu 
bývalých kasáren. Žadatelka by pro svůj záměr využila 
objekty, které v minulosti odkoupila paní Havelka. Tyto 
objekty by byly do budoucna převedeny do neziskové 
organizace, která by celé centrum zaštiťovala. Centrum by 
nabízelo tyto služby: domov pro seniory, domove se 
zvláštním režimem – Alzheimer centrum, terénní pečova-
telská služba, odlehčovací služba, sociálně terapeutické 
dílny, sociální poradenství, atd. Pro centrum by byly využity 
všechny tři objekty a okolní pozemky. Žadatelka již jednala 
se zástupci obce a zástupci sociálního odboru v Roky-
canech, dále je domluveno společné jednání s Krajským 
úřadem Plzeňského kraje. Žadatelka požádala o vyjádření 
souhlasu s tímto záměrem a s možností napojení objektů 
a pozemku na místní komunikaci v rámci areálu bývalých 
kasáren.
RO záměr realizace centra sociálních služeb dle dopisu 
schválila.

2. Žádost o odprodej bytových jednotek
RO projednala žádost o odprodej bytových jednotek v do-
mě č.p. 525. Z šesti bytových jednotek projevili zájem o od-
kup čtyři žadatelé.
RO žádost vzala na vědomí.

3. Smlouva o poskytnutí účelové dotace 
– Plzeňský kraj

RO projednala návrh smlouvy o poskytnutí účelové dotace 
z rozpočtu Plzeňského kraje v rámci programu „Podpora 
péče o pomníky, válečné hroby a pietní místa na území 
Plzeňského kraje“. Obec obdrží dotaci ve výši 50 tis. Kč na 
obnovu pomníku na návsi.
RO Smlouvu o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu 
Plzeňského kraje v rámci programu „Podpora péče 
o pomníky, válečné hroby a pietní místa na území 
Plzeňského kraje“ č. H012/18 schválila.

4. Odpis pohledávek
RO projednala požadavek Finančního odboru OÚ Strašice 
ohledně odepsání promlčených pohledávek, které se ne-
podařilo vymoci. Dále byl předložen seznam pohledávek, 
které budou převedeny na účet podrozvahy (bude možno 
i nadále vymáhat).
RO odepsání pohledávek dle požadavku Finančního 
odboru OÚ Strašice schválila. RO uložila předložit ná-
vrh odpisu pohledávek v kompetenci ZO k projednání 
ZO.

5. Pokuty k odpisu
RO projednala požadavek Finančního odboru OÚ Strašice 
ohledně odepsání nevymahatelných pokut z přestupkové-
ho řízení za období od roku 2012 do roku 2017. Přestupci 
jsou většinou v insolvenci a nelze se již do probíhajících 
insolvencí přihlásit.
RO odepsání nevymahatelných pokut dle požadavku 
Finančního odboru OÚ Strašice schválila.

6. Vyjádření Ministerstva financí ohledně 
zadlužení obce

RO bylo předloženo vyjádření Ministerstva financí ohledně 
splnění podmínky snižování zadlužení obce s ohledem na 
případné krácení budoucích příjmů s ohledem na zákon 
č. 23/2017 Sb., o pravidlech rozpočtové odpovědnosti. 
Ministerstvem financí bylo sděleno, že pokud obec v letoš-
ním roce uhradí částku alespoň 2,119 mil. Kč, podmínku 
tímto splní. Obec Strašice měla již při sestavování rozpočtu 
vyhrazenou částku 3,79 mil. Kč na splátky úvěrů, čímž 
danou podmínku překročí o více než 1,6 mil. Kč. Obci tedy 
nebude v roce 2019 hrozit zadržení podílu na výnosu daní.
RO vyjádření Ministerstva financí ČR vzala na vědomí.

7. Rozbor hospodaření – INZULA
RO projednala Rozbor hospodaření firmy Zdeněk Smejkal 
– INZULA k 30. 6. 2018. Výnosy v tomto období byly ve výši 
6,9 mil. Kč, výdaje činily 2,2 mil. Kč, odvod z hospodářské 
činnosti byl ve výši 4,6 mil. Kč (splátky úvěrů, příprava 
investic). Od dubna do června bylo předáno 8 bytu k užívání 
nájemníkům, bylo přijato 45 požadavků na opravy, všechny 
byly provedeny (2 havarijní). Výčet udržovacích prací je 
uveden v komentáři, který bude zveřejněn na webu obce.
RO Rozbor hospodaření společnosti Zdeněk Smejkal 
– INZULA k 30. 6. 2018 schválila.

8. Rozbor hospodaření – ZŠ Strašice
RO projednala Rozbor hospodaření ZŠ Strašice 
k 30. 6. 2018. Z prostředků zřizovatele bylo poskytnuto 
1,8 mil. Kč. Výdaje školy byly ve výši 1,22 mil. Kč.
RO Rozbor hospodaření ZŠ Strašice k 30. 6. 2018 
schválila.

9. Rozbor hospodaření – MŠ Strašice
RO projednala Rozbor hospodaření MŠ Strašice 
k 30. 6. 2018. Z prostředků zřizovatele bylo poskytnuto 
700 tis. Kč. Výdaje školky byly ve výši 677 tis. Kč.
RO Rozbor hospodaření MŠ Strašice k 30. 6. 2018 
schválila.

Září 2018 - ROČNÍK XXV

Zápis z Rady obce č. 77/08/18  (1. 8. 2018)
J. Hahner, E. Buchová
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10. Zpráva z jednání Bytové komise
RO projednala Zprávu z jednání Bytové komise ze dne 
11. 7. 2018. Komise doporučila přidělit byt 2+1 v č. p 441 
paní T. Švambergové. Komise nedoporučila převedení 
nájmu bytu dle žádosti č.j. 848/18 (D. Jůna, J. Hubáčková).
RO přidělení bytu dle doporučení Bytové komise ze 
dne 11.7.2018 schválila. RO převod nájmu dle žádosti 
č.j. 848/18 neschválila.

11. Zápis z jednání Komise pro občanské
 záležitosti
RO projednala Zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti ze dne 9.7.2018. V měsíci červenci oslaví životní 
jubileum 12 občanů, v srpnu se bude jednat o 14 oslavenců.
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze 
dne 9.7.2018 vzala na vědomí.

12. Dohoda o změně nájemní smlouvy 
 – REGOTHERM servis, s.r.o.
RO projednala návrh změny nájemní smlouvy se 
společností REGOTHERM servis, s.r.o., ohledně pronájmu 
střechy na domě č.p. 442-443 za účelem osazení solárními 
panely. Do původní nájemní smlouvy ze dne 5.9.2012 bude 
doplněna inflační doložka.
RO Dohodu o změně nájemní smlouvy mezi Obcí 
Strašice a společností REGOTHERM servis, s.r.o. na 
dům č.p. 442-443 schválila. 

13. Rozpočtové opatření obce Strašice
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 4-2018 a návrh rozpočtového opatření č. 5-2018. V rámci 
rozpočtového opatření č. 4-2018 byly upraveny výdaje 
podle skutečnosti a podle toho, které investice se nebudou 
v roce 2018 již realizovat (výměna střechy na školce, 
zateplení domu č.p. 525). Naopak byly přidány finanční 

prostředky na položky, kde nebyl z různých důvodů 
dostatek financí, neboť se v rámci rozpočtu realizovaly 
opravy, které nebyly původně rozpočtovány (navýšení 
odběru elektrické energie v bývalých kasárnách, oprava 
soklu terasy a pozemní úpravy u SD, žulový obklad soklu 
a schodů u radnice, pořízení kamerového systému k SD, 
atd.). V návrhu rozpočtového opatření č. 5-2018 je počítáno 
s opravou střechy hasičské zbrojnice v hodnotě 720 tis. Kč 
(bude předloženo na jednání ZO).
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 4-2018 
schválila. RO návrh Rozpočtového opatření obce 
Strašice č. 5-2018 vzala na vědomí.

14. Odstoupení od smlouvy – IVPS Inženýrská 
 výstavba a pozemní stavba s.r.o.
RO projednala návrh starosty obce ohledně odstoupení od 
smlouvy se společností IVPS Inženýrská výstavba a po-
zemní stavby s.r.o. ohledně zateplení domu č.p. 558-559. 
Firma byla několikrát upomínána ohledně nástupu k plnění 
díla a nikdy nebylo slibům vyhověno. Vzhledem k možnosti 
propadnutí dotace bylo navrženo odstoupení do smlouvy 
a bude vyhlášeno nové výběrové řízení.
RO odstoupení od smlouvy o dílo na zateplení domu 
č.p. 558-559 se společností IVPS Inženýrská výstavba 
a pozemní stavby s.r.o., IČ: 02716615 schválila. RO 
vypsání výběrového řízení na zateplení domu č. p. 
558-559. RO schválila.

15. Volební prezentace v časopisu Barňák
RO projednala možnost volební prezentace ohledně voleb 
do ZO Strašice v říjnu 2018 v měsíčníku Barňák v měsíci 
září. RO stanovila možnost prezentace každé volební 
strany v rozsahu jedné strany A4.
RO možnost volební prezentace v časopisu Barňák pro 
každou volební stranu v rozsahu jedné strany A4 
schválila.

na  slavnostní vysazení obecní lípyslavnostní vysazení obecní lípy
Rada obce Strašice zve spoluobčany 
na  slavnostní vysazení obecní lípy
v rámci oslav 100 let naší republiky.

Slavnostní akt se uskuteční
v pátek 28. 9. 2018 ve 14 hodin 
na návsi pod mateřskou školou.
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Doklady a informace na vědomí

1. Informace:  RO bylo předloženo na vědomí vyjádření 
obce Strašice ohledně odvolání České společnosti 
ornitologické a VLS, s.p. proti rozhodnutí AOPK ČR 
k chovu amura bílého v Padrťských rybnících.

2. Informace:  RO byl předložen protokol z kontroly 
turistického informačního centra Muzea Středních Brd 
v rámci ověření certifikace. Výsledek kontroly byl 
shledán jako výborný.

3. Informace:  Mgr. Straka informoval o svém nástupu do 
funkce ředitele ZŠ Strašice a sdělil své postřehy 
s chodem školy. Informoval o technickém stavu budov 
a sdělil, že bude nutné v nejbližší budoucnosti řešit 
opravy střech na jednotlivých pavilonech. Dále sdělil, že 
bude každý měsíc předávat informace o chodu školy.

Projednáno

1. Námitka k odstoupení od smlouvy – IVPS 
Inženýrská výstavba a pozemní stavby s.r.o.

RO projednala námitku společnosti IVPS Inženýrská 
výstavba a pozemní stavby s.r.o. ohledně odstoupení od 
smlouvy na realizaci zateplení domu č.p. 558-559. 
Společnost sdělila, že požadovala po projektantovi 
upřesnění některých věcí z projektové dokumentace, ten 
však s nimi údajně nekomunikoval a proto nemohla firma 
zahájit požadované práce.

RO konstatuje, že společnost mohla dané nedostatky 
rozporovat již v průběhu přípravy stavby od prosince 2017 
a nemusela čekat, až když byla zadavatelem několikrát 
vyzývána k zahájení prací. RO trvá na odstoupení od 
smlouvy o dílo a trvá na vypsání nového výběrového řízení. 
Rovněž bude požádáno o prodloužení termínu čerpání 
dotace (předběžně dojednáno).
RO na odstoupení od smlouvy o dílo se společností 
IVPS Inženýrská výstavba a pozemní stavby s.r.o. 
trvala.

2. Žádost o koupi pozemku – P. Buršík
RO projednala žádost o koupi části pozemku p. č. 1282/4, 
na kterém se nachází zahrádka žadatele.
RO žádost vzala na vědomí.

3. Žádost o pronájem části pozemku p. č. 246/4
RO projednala žádosti o pronájem části pozemku p. č. 
246/4. Na základě zveřejněného záměru pronájmu byla 
doručena žádost Jana Halbycha ohledně pronájmu části 
pozemku p. č. 246/4. O tentýž pozemek projevil již dříve 
zájem Jiří a Eva Halbychovi.
RO s ohledem na budoucí úpravu pozemku nepovažuje za 
vhodné tento pozemek pronajímat.
RO žádosti č. j. 837/18 a č. j. 917/18 neschválila.

4. Žádost o pronájem nebytových prostor 
 – P. Pichnarčíková
RO projednala žádost o pronájem nebytových prostor za 
účelem zřízení kanceláře a sídla pro podnikání.
RO požaduje upřesnění záměru.
RO žádost vzala na vědomí.

5. Žádost o zřízení odběrného místa EE
RO projednala žádost o připojení pozemku p. č. 1282/62, 
na kterém se nachází obecní zahrádky, na distribuční síť 
elektrické energie. Žadatelé jsou ochotni se na realizaci 
přípojky finančně podílet.
RO na základě informací zvažuje prodej jednotlivých 
zahrádek, proto vzala prozatím žádost na vědomí.
RO žádost vzala na vědomí.

6. Rozbor hospodaření obce Strašice 
 k 30. 6. 2018
RO projednala Rozbor hospodaření obce Strašice 
k 30. 6. 2018. Příjmy k 30. 6. 2018 činily 34,703 mil. Kč, vý-
daje činily 31,359 mil. Kč. Na splátky úvěrů bylo vynaloženo 
1,889 mil. Kč. Výsledek hospodaření k 30. 6. 2018 činil zisk 
12,663 mil. Kč.
RO Rozbor hospodaření obce Strašice k 30. 6. 2018 
schválila.

7. Zpráva z jednání Bytové komise
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 
1. 8. 2018. Komise doporučila přidělit byt 3+1 v č. p. 562 
paní M. Pešťákové. Komise dále požádala o součinnost 
ohledně vyklizení bytu v č. p. 451 paní M. Novotnou, která 
již byt nevyužívá, avšak stále jej nepředala správci BF. 
Příští jednání komise proběhne dne 5. 9. 2018.
RO přidělení bytu dle doporučení Bytové komise ze 
dne 1.8.2018 schválila.

8. Smlouva o dílo – AFILADERA s.r.o.
RO projednala návrh smlouvy o dílo ohledně opravy terasy 
nad prodejnou v sídlišti Na Huti. Stávající konstrukce bude 
rozebrána a nahrazena novou technologií. Cena za dílo 
činí 406 tis. Kč bez DPH.
RO Smlouvu o dílo se společností AFILADERA s.r.o., 
IČ: 24226327, ohledně opravy terasy u č.p. 641 schvá-
lila. 

9. OZV č. 2/2018 – požární řád obce
RO projednala návrh obecně závazné vyhlášky obce 
Strašice, kterou se vydává požární řád obce. Tato OZV byla 
aktualizována na základě požadavku MVČR.
RO OZV č. 2/2018, kterou se vydává požární řád obce 
vzala na vědomí.

Zápis z Rady obce č. 78/08/18 (22. 8. 2018)
J. Hahner, E. Buchová



strana 5

BaròákBaròákBaròák
STRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍK

Září 2018 - ROČNÍK XXV

10. Program jednání ZO Strašice dne 13. 9. 2018
RO projednala programu jednání ZO Strašice dne 
13. 9. 2018. Starosta obce navrhl, aby se jednání ZO kona-
lo v restauraci. RO doporučila, aby se jednání ZO Strašice 
řídilo následujícím programem:

1. Zahájení
2. Schválení programu jednání
3. Schválení orgánů jednání
4. Náměty a podněty občanů
5. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 4-2018 
 a č. 5-2018
6. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30. 6. 2018
7. Odpis pohledávek dle návrhu FO OÚ Strašice

8. Prodej a nákup majetku obce
a) Žádost o prodej bytových jednotek 
 v domě č.p. 525
b) Žádost o prodej části pozemku p. č. 

1282/4 – P. Buršík
9. Obecně závazná vyhláška č. 2/2018 – požární 

řád obce
10. Zpráva o činnosti FV ZO Strašice
11. Zpráva o činnosti KV ZO Strašice
12. Zpráva o činnosti Obecní policie Strašice
13. Kontrola usnesení
14. Interpelace zastupitelů
15. Návrh usnesení
16. Závěr

RO předběžný program jednání ZO Strašice dne 13. 9. 2018 schválila.

Komise pro občanské záležitosti 
obce Strašice Vás zve 

na Setkání seniorů, 

které se uskuteční 
ve čtvrtek 27. září 2018 od 16,30 hod. 

ve velkém sále Společenského domu. 

Program: 
přednáška zástupce policejního sboru o bezpečnosti
přednáška Mgr. Tomáše Makaje o zaniklých obcích 

v Brdech vystoupení souboru Pilsen Voice

Součástí akce bude výstava obrázků paní Marie Novákové.

Tradičně bude zajištěno občerstvení a také, jako vždy, bude pro méně pohyblivé 
občany zajištěn svoz na tuto akci. Zájemci si tuto službu mohou objednat 

na telefonních číslech 371 793 101, 724 188 103 nebo přímo na Obecním úřadu 
ve Strašicích.
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V prvních zářiových dnech bylo opět ve středu obce 
velmi rušno. Školáci se navrátili z prázdnin a zamířili 
do školních lavic. Ano, začal nový školní rok, který se 
jistě zapíše do dějin obce, jako rok vydařený a úspěš-
ný. Prvního srpna se ujal funkce nový ředitel školy 
Mgr. Straka a my mu přejeme, mnoho úspěchů při 
uskutečnění všech záměrů a vizí, aby strašická škola 
měla opravdu vysoký kredit. V srpnu jsme prožili sva-
tovavřineckou pouť a strašické posvícení. Letos jsme 
byli svědky bohatého kulturního programu. Všechny 
akce byly hojně navštívené, takže věřím, že si každý 
našel ten svůj program, který ho potěšil. Chtěl bych 
poděkovat kulturnímu odboru a dalším pracovníkům 
obce za přípravu a zabezpečení strašického posví-
cení. Děkuji také strašickým spolkům, chovatelům, 
zahrádkářům i Spartaku, za organizaci akcí při 
strašickém posvícení a také děkuji mladší generaci za 
organizaci akce na koupáku.

Blíží se volby do obecního zastupitelstva, tak mi 
dovolte malé ohlédnutí do časů minulých. Končím 
dvanáctý rok starostování a rozhodně to byly roky plné 
událostí a různých změn, které někdy zásadně, někdy 
okrajově měnily život v obci. Rozhodně jsem si nemohl 
stěžovat na nezájem médií o naší obec. Různé 
události, jako třeba americký radar, strašidelný domek 
nebo rušení vojenského újezdu přitahovaly novináře 
jako magnet. Některé záměry se povedlo realizovat, 
některé čekají na výstavbu v příštích letech. Jsem 
velmi rád, že se podařilo vybudovat vodovod a kana-
lizaci na Huti. Tato stavba měla zásadní vliv na zdraví 

našich občanů. Lokální zdroje vody byly na Huti plné 
dusičnanů, amoniaků nebo bakterií. Bytové domy 
prošly zásadní obměnou, provedlo se zateplení a na 
řadu přišla i výměna střešních krytin. Myslím, že pro 
život v obci byla důležitá rekonstrukce společenského 
domu. Dnes zde sídlí i knihovna a je to důležitý objekt 
kulturního života v obci. Právě neexistence kulturního 
zařízení bylo největší slabinou naší obce. Předešlé 
generace by nám jistě záviděly naše muzeum 
Středních Brd. Zřízení této instituce bylo snem mnoha 
vážených občanů Strašic na přelomu 19. a 20. století. 
Není mým cílem zde vyjmenovávat všechny 
provedené stavby, ale bylo jich zvláště v poslední 
době hodně. Podařilo se nám totiž zásadním způ-
sobem oživit obecní finance, využili jsme i různé do-
tační tituly, a proto můžeme investovat do zvelebování 
obce. Opravdu značným zásahem do života obce bylo 
rušení vojenského újezdu Brdy. Měli jsme z tohoto 
kroku velké obavy, ale nakonec se podařilo najít při-
jatelný kompromis pro soužití obcí, armády, Vojen-
ských lesů a orgánů CHKO. Velkou aktivitou obce 
Strašice se zdařilo, že nám byl navrácen původní 
katastr obce, ale spravujeme i bývalé katastrální 
území Padrtě a oblast zadní Záběhlé. Vodní zdroje 
v Brdech jsou v majetku obce Strašice. Pomalu končí 
toto volební období a já bych chtěl poděkovat za 
spolupráci všem zastupitelům obce, zaměstnancům 
obce, paní místostarostce, radním, členům komisí, 
výborů a v neposlední řadě všem spoluobčanům. 
Děkuji všem za iniciativní přístup, inspirovaný naší 
společnou láskou k obci Strašice.

Prázdniny skončily, blíží se volby, 
můžeme bilancovat  

Jiří Hahner - starosta obce

Jiří Hahner
starosta obce Strašice
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Volby do zastupitelstev obcí, 
konané ve dnech 5. a 6. října 2018

Volby do Senátu Parlamentu České republiky konané 
ve dnech 5. a 6. října 2018,

případné II. kolo ve dnech 12. a 13. října 2018

Poskytnutí informace o počtu a sídle volebních okrsků:

 1)  – Dvůr, Restaurace „ U Andělů“, Strašice 611Volební okrsek č. 1
 2)  – Ves, Společenský dům, Strašice 652Volební okrsek č. 2

3)  – Huť, bývalá restaurace „ U Kunců“, Strašice 187Volební okrsek č. 3

OÚ Strašice, a jistě i mnoho spoluobčanů, děkuje partě nadšenců pod 
vedením Zdeňka Hubáčka za údržbu koupaliště a okolí.

Poděkování
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Místní organizace Komunistické strany Čech a Moravy předkládá občanům seznam kandidátů KSČM 
pro komunální volby, zhodnocení vývoje životních podmínek v naší obci a volební program místní 
organizace KSČM. Naši kandidáti jsou:

1. Štych Josef technik 61 let Strašice 329 KSČM
2. Kubů František důchodce 71 let Strašice 538 KSČM
3. Vajnar Pavel důchodce 72 let Strašice 391 KSČM
4. Petrážová Zora důchodce 71 let Strašice 559 KSČM
5. Vajnarová Marie důchodce 67 let Strašice 391 KSČM
6. Soukup Jiří důchodce 81 let Strašice 429 KSČM
7. Balcarová Stanislava důchodce 84 let Strašice 465 KSČM
8. Studničková Anna důchodce 65 let Strašice 479 KSČM
9. Ušelová Růžena důchodce 77 let Strašice 574 KSČM
10. Svobodová Ludmila důchodce 84 let Strašice 518 KSČM
11. Vlček Josef důchodce 91 let Strašice 416 KSČM
12. Poláček Miroslav důchodce 66 let Strašice 447 BPP
13. Vajnar Pavel dělník 45 let Strašice 391 BPP

Na společné výstavbě občanské vybavenosti se podí-
lely v létech 1948 - 1989 částečně politické strany 
a společenské organizace sdružené v Národní frontě, 
z velké části stát. Postupně byla vybudována jednotná 
kanalizace, později ve středu obce doplněná kana-
lizací splaškovou, obecní čistička odpadních vod, 
a rozšířen vodovod do části Kout. Problémy ve školství 
byly provizorně řešeny stavbou pavilonu školy, koneč-
ným řešením byla nová základní škola. PO jejím 
dokončení byly vytvořeny podmínky pro zlepšení 
zdravotní péče. Školní pavilon byl přestavěn na nové 
zdravotní středisko. Počet lékařů v obci se rázem 
zvýšil a k stávající ordinaci praktického lékaře postu-
pně přibyly ordinace ženského, zubního a dětského 
lékaře. K výraznému rozvoji obchodní sítě došlo po 
dokončení nákupního střediska – původní tři prodejny 
potravin a jedna prodejna masa a obuvi se postupně 
rozšířily na téměř úplný sortiment potravinářského 
a spotřebního zboží. V každé části obce vyrostla nej-
méně jedna prodejna potravin a smíšeného zboží, ve 
středu obce pak prodejna domácích potřeb, zeleniny, 
masa, textilu včetně prodeje koberců, knih a drogerie. 
V obci byla postupně postavena celkem tři sídliště 
s téměř 600 byty. V tomto období byla zřízena auto-
matická telefonní ústředna a nová obecní zámečnická 
dílna. Po roce 1989 dále rozšířen vodovod společně 
se splaškovou kanalizací na „Škvárovně“.   

Komunisté jdou do komunálních voleb s programem 
navázat na akce započaté v minulosti, dokončit cho-
dník na Huť, dořešit bezpečnost chodců mezi Dvorem 
a Vsí, to je rovněž problém, o kterém se mluví již řadu 

roků. Realizace přechodu pro chodce „U Libuše“ za-
slouží řešení, při přecházení komunikace jsou ohrože-
ny zvlášť děti. Z uplynulých let zůstala nesplněná 
oprava „výpadovky z areálu „kasáren“ na okresní ko-
munikaci pod „Smolárnou“. Neutěšený je stav zdra-
votní péče, ze čtyř lékařů zbyl v obci pouze praktický 
lékař, ostatní svoji činnost ukončili, obec s 2 500 oby-
vateli si zaslouží obsazení lékaři alespoň jako v mi-
nulosti. Rovněž ochrana před povodněmi volá po 
řešení, které není jednoduché, a každý návrh hájí 
zájmy části občanů. Problémem je rovněž množství 
ubytoven dělníků podniků v okolí. Budeme usilovat 
o zachování stávajícího stavu, případně jejich snížení. 
To jsou hlavní úkoly, jejichž plnění by chtěli členové 
KSČM v zastupitelstvu obce řešit. Čím více hlasů nám 
Vy naši spoluobčané a voliči dáte, tím bude naše 
snažení úspěšnější. 
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Naše priority:

● Zlepšení přehlednosti hospodaření obce a informo-  
 vanosti občanů o dění na radnici.
 (Domníváme se, že rozpočet by měl být srozumitelný 
 a přehledný i pro řadové občany Strašic)

●  Zavedení systémového plánování oprav a údržby  
 obecního majetku, budov a komunikací.
 (Dlouhodobá strategie údržby obecního majetku  
 umožní lepší využití financí z rozpočtu obce)

●  Vypsání výběrového řízení na správce obecních 
 bytů.
 (Jsme přesvědčeni, že po dvaceti letech nastal čas 
 zjistit, zda by jiný správce nebyl efektivnější než ten 
 stávající)

● Při prodeji majetku obce dbát na kvalitu a dodr-
 žování smluv, s cílem zabránit vzniku dalších poten-
 ciálně problematických lokalit. 
 (Výslednou podobu smluv by měla schvalovat nejen 
 Rada obce ale i Zastupitelstvo)

● Řešení otázky cen vody a energií.
 (Chceme hledat způsoby, jak snížit především tempo
  růstu cen vody z posledních let)

● Navýšení počtu zaměstnanců pro lepší údržbu
 zeleně a úklid v obci.
 (Strašice jsou rozlehlou obcí protkanou zelení a pro její 
 údržbu je třeba zajistit dostatek zaměstnanců a techni-
 ky)

● Zákaz podomního prodeje v obci.
 (I naše obec je cílem návštěv tzv. šmejdů, chceme jim 
 v jejich podvodné činnosti zabránit)

● Zvýšení rozsahu práce sociální komise, včetně ko-
 munitního plánování, které by mělo pomoci senio-
 rům a ekonomicky slabším jedincům. 
 (Práce s ekonomicky slabšími obyvateli je prevencí
 před nárůstem sociálních problémů a nežádoucích 
 jevů)

● Zajištění dostatečného sportovního a kulturního 
vyžití pro obyvatele a návštěvníky obce - podpora 
sportovních a zájmových spolků, budování a údrž-
ba sportovišť a areálu koupaliště.

 (Sportovní a kulturní vyžití vnímáme jako klíčový 
předpoklad pro udržení mladých obyvatel a rodin 
s dětmi v obci)

● Řešení problémů dopravní bezpečnosti, především 
v prostoru křižovatky U Libuše, v obecní části Huť 
a řešení dostupnosti parkování. (V tomto volebním 
období jsme prostřednictvím aktivity v rámci Komise pro 
rozvoj přispěli k vybudování parkoviště u pošty a jsme si 
vědomi existence dalších lokalit, kde je nutné dopravní 
otázky rychle řešit)

● Zvýšení propagace obce na internetu. Vytvoření 
podmínek pro rozvoj cestovního ruchu, spolupráce 
s okolními obcemi a Krajem a se soukromými 
podnikateli v obci.

 (Cestovní ruch a příjmy z něj plynoucí vnímáme jako 
nezanedbatelný prostředek pro další rozvoj obce)

Za Alternativu pro Strašice, Jan Sovadina

Program Alternativy pro Strašice 
- komunální volby 5. a 6. 10. 2018

1. Jitka Kebrlová
2. Mgr. Jan Sovadina
3. Jana Halamová
4. Mgr. Martin Weber
5. Lenka Pěnkavová
6. Štefan Blaško
7. Petr Studnička
8. Ilona Mračková
9. Tomáš Ulrych
10. Ing. arch. Eva Sovadinová
11. Václav Kotva
12. Radka Tomášková
13. Josef Lexa
14. Zdeněk Šujan
15. Miroslav Brabec
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Komunální volby 2018 – Strašice
Volební program ODS

Vážení spoluobčané,

další volební období je za námi a my stojíme na prahu 
komunálních voleb, ze kterých vzejde nové zastupitelstvo 
naší obce. Předkládáme vám souhrn záměrů, které 
bychom chtěli v příštím volebním období realizovat.

VEŘEJNÁ SPRÁVA A FINANCE

Budeme i nadále modernizovat fungování obecního úřadu. 
Nedávno modernizovaná média budeme plnit aktuálními 
informacemi. Naší prioritou bude dopracování nového 
územního plánu obce.

Finanční hospodaření obce jsme v minulém volebním 
období zkonsolidovali. Uspořené prostředky budeme 
investovat do dalšího rozvoje obce.

VZDĚLÁVÁNÍ A VEŘEJNÉ SLUŽBY

Jednou z našich nejdůležitějších priorit je oblast školství. 
Zajistíme, aby prostory a vybavení školy odpovídaly 
nárokům na moderní trendy ve vyučování. Podpoříme 
vznik volnočasového spolku při ZŠ. Zaměříme se i na 
zlepšení způsobu stravování v základní i mateřské škole.

Naší prvořadou snahou bude rozšířit nabídku lékařských 
a sociálních služeb.

Obecní policie Strašice bude pokračovat v preventivní 
činnosti a pracovat na snižování kriminality v obci. Čistota 
obce je vizitkou jak pro naše občany, tak pro návštěvníky 
Brd. Budeme proto i nadále dbát na udržování pořádku 
a čistoty v obci.

PESTRÝ ŽIVOT V OBCI

Budeme nadále organizovat sportovní, kulturní a společen-
ské akce, budeme podporovat fungující spolky v obci. 
Budeme dále rozvíjet spolupráci s partnerskou obcí 
Hohenfels v Bavorsku.

Zaměříme se na revitalizaci relaxačních a oddychových 
ploch v areálu bývalé Dukly a v lokalitě Koupák. V rámci 
rozvoje cestovního ruchu podpoříme připomenutí památky 
zaniklých obcí Padrť a Záběhlá.

KVALITNÍ INFRASTRUKTURA

V minulém volebním období se nám podařilo 
dokončit mimo jiné tyto investiční stavební 
akce: 

Mateřská škola - zahrada s dětským hřištěm, výměna oken  
Základní škola - modernizace osvětlení a oprava podlahy 
v tělocvičně  Bytové hospodářství - oprava střech č.p. 492-
493, 494-495, odvodnění domu č.p. 492-493, další drobné 
opravy  Veřejná prostranství - chodník na návsi, chodník na 
Huť, úprava okolí radnice, dokončení fasády radnice, 
výstavba a modernizace veřejného osvětlení v obci včetně 
nasvícení kostela sv. Vavřince, výstavba dětského hřiště 
u Společenského domu  Místní komunikace - oprava 
komunikace v Koutě, na Škvárovně, v sídlišti „U hřiště“, 
parkoviště v sídlišti „Za poštou“, plocha pro parkování 
u CHKO Brdy  Technická infrastruktura - vodovod, 
kanalizace a plynovod ve stavební zóně Dvůr, vodovod ke 
kostelu, teplovod.

V příštím volebním období se chceme zaměřit 
na tyto investice:

Střecha a fasáda mateřské školy  Chodník do Dvora a další 
etapa chodníku na Huť  Opravy místních komunikací  
Revitalizace veřejných ploch na návsi a v sídlištích včetně 
obnovy zeleně  Parkoviště u mateřské a základní školy  
Dostavba depozitáře Muzea Středních Brd  Odpočinkové 
lokality Koupák a Dukla  Bytové domy - odvodnění objektů 
a dokončení výměny střešních krytin.

Milí spoluobčané,

zásadní stavby jsme v naší obci již v minulosti realizovali. 
Nyní přichází doba investic důležitých pro vzhled obce 
a zlepšení života v obci. Přispějeme tím ke kultivaci 
veřejného prostoru. Budeme pokračovat v realizaci staveb 
a činností, které zkrášlí naší obec a přispějí k tomu, že se 
nám bude ve Strašicích opět lépe pracovat, bydlet, bavit se, 
relaxovat, zkrátka lépe žít. 

Děkujeme vám za vaše hlasy ve volbách!
Kandidáti za volební stranu ODS
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Komunální volby 2018 – Strašice
Volební program ČSSD

Vážení spoluobčané,

naše místní organizace ČSSD Vás zve ke komunálním 
volbám a k podpoře našich kandidátů. Náš volební program 
vychází z potřeb občanů a obce. V minulém volebním 
období se udělalo pro obec spoustu prací, ze kterých bych 
jmenovala například výměnu oken v mateřské škole, 
opravy komunikací v sídlišti u hřiště a také u hotelu Pošta. 
Dále se vybudovalo veřejné osvětlení podél chodníku do 
vsi, v sídlišti u hřiště, v části obce Dvůr u rybníka, v areálu 
místních kasáren a v části obce na Huti. Také se začalo s 
úpravami parkoviště u vjezdu do CHKO Brdy a v sídlišti u 
pošty. Bylo vybudováno dětské hřiště u Společenského 
domu s parkovými úpravami okolí. Nový chodník od 
obecního úřadu směrem na Huť se určitě z hlediska 
bezpečnosti vyplatí. Započaly se práce na budoucím 
depozitáři pro muzeum v bývalých kasárnách a to opravou 
střechy. Také se započalo v pokračování výstavby 
chodníku směrem k Libuši. Rozšířili jsme kamerový systém 
na budově základní školy, který přispěl ke zklidnění situace 
před budovou školy. Také jsme započali s výstavbou 
veřejného osvětlení směrem ke kostelu a nasvícení 
kostela. Zateplení bytového domu 558/559 jsme nemohli 
provést z důvodu nedodržení termínu dokončení prací 

danou firmou. Vyhlásíme proto nové výběrové řízení, ve 
kterém bude vybrána firma nová.

Rádi bychom v budování a opravách pokračovali. Jsme 
připraveni pozorně naslouchat Vašim přáním a požadav-
kům. 

Za podporu naší kandidátky Vám předem děkujeme.   

Eva Buchová, předsedkyně MO ČSSD Strašice    

Náš volební program:
• Budeme pokračovat o rozumný a trvale udržitelný 
 rozvoj obce pomocí nástrojů územního plánování. 
 Dokončíme vypracování nového územního plánu 
 obce do propagace turisticky zajímavých cílů 
 v CHKO Brdy a zároveň budeme pomocí Obecní 
 policie dohlížet na dodržování pravidel v CHKO.

• Zahájíme v rámci finančních možností vybudování 
 parkoviště u mateřské školy, dalších pak podle potřeb 
 obce. Budeme se snažit o výměnu střechy na mateřské 
 škole.

• Plánujeme rekonstrukci schodiště před základní 
 školou a nákladové rampy školy. Chceme zrekon-
 struovat hřiště za školou u venkovní učebny.

• Zahájíme revitalizaci návsi včetně obnovy zeleně.

• Budeme pokračovat ve zlepšování vzhledu obce 
 a budeme dohlížet na úklid obce. Nadále chceme 
 udržet Strašice čisté, bez odpadků a černých 
 skládek.

• Chceme zlepšit udržovací práce na místním hřbitově 
 a jeho okolí.                                                                         

• Obecní policii zachováme v současném rozsahu 
 a budeme podporovat i nadále její činnost.

• Budeme se snažit o obsazení míst v místním zdravotním 
 středisku dětským lékařem, zubařem a gynekologem.

• Zprovozníme na Dukle areál na sportovní vyžití pro 
 všechny občany Strašic.                                                        

• Nadále budeme podporovat kulturní rozvoj v obci a po-
 kračovat v přátelském partnerství s obcí Markt 
 Hohenfels.

• Chceme zkvalitnit služby v bytovém hospodářství 
 pro všechny nájemníky v obecních bytech.
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Vážení občané Strašic,

do nového školního roku vstupuje naše škola s celou řadou 
změn. Jednou z těch prozatím největších je změna ve 
vedení školy. 

Dal jsem si za úkol nastartovat v tomto školním roce proces, 
který povede k trvalému zkvalitňování nejen úrovně 
vzdělávání a výchovy, ale i samotného života na naší škole. 
Věřím, že pak budou naši školu opouštět mladí lidé, kteří 
budou umět získané znalosti a dovednosti využít v každo-
denním životě a stanou se přínosnou součástí české, 
evropské i světové společnosti. Lidé, kteří budou hrdi na to, 
že navštěvovali „Strašickou základku“. Je třeba si ale uvě-
domit, že základ výchovy je v rodinách, které škola nemůže 
nikdy nahradit. Proto věřím a doufám v konstruktivní spolu-
práci především se zákonnými zástupci žáků - tedy s rodiči 
tak, abychom mohli společně tento cíl beze zbytku splnit.

Budu-li moci komukoliv z Vás nabídnout pomoc či radu 
k nalezení východiska z případných obtíží, obraťte se na 
mne, prosím, s důvěrou.

Martin Straka, ředitel školy

Začal nový školní rok 2018/2019 
Přejeme všem žákům naší Základní školy Karla Vokáče ve 
Strašicích, aby tento nadcházející školní rok byl pro ně 
úspěšný a aby ve škole zažili plno hezkých chvil. Rodičům 
přejeme hodně trpělivosti a radosti z úspěchů svých dětí. 

Vedení školy
Ředitel školy:                          Mgr. Martin Straka

Zástupkyně ředitele školy:      Mgr. Věra Peterková

Seznam třídních učitelů
Třída  Učitel 

1.A  Mgr. Monika Kebrlová

2.A  Mgr. Zuzana Andrlíková 

3.A  Mgr. Stanislava Kuťáková  

3.B  Mgr. Irena Mitterbachová 

4.A  Mgr. Anna Šauflová 

5.A  Mgr. Alžběta Kapolková

6.A  Mgr. Jitka Brejchová  

6.B  Mgr. Jiří Monhart

7.A  Mgr. Pavla Hrazdilová

8.A  Mgr. Marcela Paulová

8.B  Mgr. Tomáš Koudelka 

9.A  Mgr. Naděžda Kahovcová 

Organizace školního roku 2018/2019
Zahájení školního roku: 3. září 2018 

Podzimní prázdniny:  29. října a 30. října 2018

Vánoční prázdniny:  od 22. prosince 2018 
     do 2. ledna 2019

Ukončení I. pololetí.  31. ledna 2019

Pololetní prázdniny:  1. února 2019

Jarní prázdniny:  od 4. února
     do 10. února 2019 

Velikonoční prázdniny: 18. dubna a 19. dubna 2019

Ukončení II. pololetí:  28. června 2019

Hlavní prázdniny:   od 29. června 
     do 1. září 2019

Ohlédnutí za sportovními akcemi v závěru 
loňského školního roku
Poslední červnovou středu proběhl na naší škole velký 
sportovní den, jehož součástí byly hned tři akce: volej-
balový turnaj, fotbalové derby Strašice versus “Přespolní“ 
a vyhlášení sportovce roku 2018.

Úvod dne proběhl v tělocvičně školy, kde se soustředili 
sportovní nadšenci volejbalu se svými fanoušky. 
Představila se tři hvězdná družstva – sportovci 9.A, 
nadšenci 8.A a tým pedagogů. Ostřílení pedagogové se 
vskutku zapotili pod promyšlenými a záludnými zákroky 
svých žáků. Je krásné, když učeň předčí svého mistra, 
a skoro to tak vypadalo. Ale přec jen nakonec zvítězila 
zkušenost, družstvo pedagogů se nenechalo zahanbit 
a celý turnaj vyhrálo.

V závěrečném souboji “osmičky“ a “devítky“ o druhé místo 
to byl také velmi vyrovnaný souboj dvou opravdu silných 
týmů doplněných volejbalovými nadějemi z šesté a sedmé 
třídy. Obě družstva se tahala o skóre, chvíli vedli osmáci, 
chvíli přetlačili silné osmáky zkušenější deváťáci a ve finále 
to “o fous“, anebo o výšku a dokonalé volejbalové myšlení 
deváťáka Toma Kunce, v boji o druhé místo vybojovali 
deváťáci. Diváci byli skvělí a obrovským potleskem 
ohodnotili umění našich mladých volejbalistů. My s kolegou 
Jirkou Monhartem musíme konstatovat, že úroveň 
volejbalu na naší škole je rok od roku vyšší.

Po volejbalovém miniturnaji jsme se všichni přesunuli na 
fotbalové hřiště strašického Spartaku, kde proběhl zápas 
mezi družstvem žáků ze Strašic proti žákům dojíždějícím 
z Dobříva, Cheznovic, Tění či jiných koutů našeho okolí. 
Nejen kluci u nás válejí fotbal, tento převážně chlapecký 
sport zdobí také několik našich skvělých fotbalistek, 
nejvýrazněji asi Kačka Urxová s Terkou Sklenářovou. 
Nešlo ani tak o výsledek jako o to si užít hru a blýsknout se 

Zajímavosti  ze  Základní  školy  
Karla  Vokáče  Strašice 
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svým uměním před diváky a spolužáky. Přesto musíme ve 
výsledku poznamenat, že úspěšnější bylo tentokrát 
družstvo Strašic s naší fotbalovou hvězdou Tomášem 
Kuncem, kterému úspěšně sekundovali mladší fotbalisti už 
od šestého ročníku. Strašičtí převálcovali “Přespolní“ 
poměrem 8:2, ale důležité bylo, že všichni měli radost ze 
hry a hráli fair play.

Na závěr tohoto akčního dne proběhlo v tělocvičně 
vyhlášení sportovce roku. Jak už jsem zmiňovala v minu-
lých článcích, naši sportovci letos prožili velmi úspěšný rok, 
kdy se jim velmi často houpaly na pyšných hrudích cenné 
kovy, a několikrát reprezentovali nejen svoji školu, ale celý 
okres v krajských kolech. Proto být sportovcem strašické 
školy znamená být opravdu dobrým sportovcem a my jsme 
na ty naše neskonale pyšní a moc si jich vážíme.

Jak to celoroční bodování tedy skončilo? Vítězi v kategorii 
chlapců se stali dva supersportovci z deváté třídy, kteří patří 
k těm největším talentům a pokladům celé strašické školní 
sportovní historie, a jsou to Tomáš Kunc a Honza Peterek. 
Ačkoliv Honzovou specializací je basketbal a Tomovou 
fotbal, excelovali oba ve všech odvětvích sportu, kupří-
kladu jejich atletické výsledky jsou srovnatelné s trénova-
nými atlety na krajské úrovni. V kategorii dívek zvítězila 
naše skvělá sportovkyně z osmičky, jedna ze dvou 
hvězdných Kaček – Kačka Valečková, jejíž specializací je 
házená, ale svou trénovaností rovněž dosahuje úspěchy ve 
všech odvětvích sportu. Druhá hvězdná Kačka – Kačka 
Urxová obsadila druhé místo, její parketou je hlavně florbal 

a fotbal, ale její lví zarputilost a dravost ji pasuje na dalšího 
sportovního srdcaře stejně jako Honzu Dezorta, rovněž 
z osmého ročníku, který obsadil druhé místo a jehož 
kolektivní sportovní cítění je pro herní týmy všech sportů 
nepostradatelné. 

Třetí místo bylo tak trochu nafukovací, těch opravdu 
dobrých máme hodně, takže se není co divit, že se na třetím 
místě v kategorii dívek umístila hned čtyři děvčata – 
deváťačky Adriana Belušková a Tereza Sklenářová – 
zkušené týmové hráčky, jejich několikaleté zkušenosti 
a dovednosti nám po jejich odchodu budou chybět. Sed-
mačky Pavlína Převrátilová a Eliška Krchovová jsou 
naopak letos objevené hvězdičky, na jejichž sportovní 
nadšení a umění, především házenkářské, budeme do 
příštích let sázet. 

V kategorii chlapců se na třetím místě umístili tři skvělí 
deváťáci Lukáš Planeta, Alex Kupec a Vašek Stupka, 
jejichž sportovní nadání, především v oblasti míčových her, 
nám rovněž bude v příštích letech chybět. 

Do desátého místa ve dvou kategoriích se nám vešlo 
36 výborných sportovců a my jsme rádi, že je máme, že 
přinášejí radost nejen sobě, ale i nám, že hrají fair nejen ve 
sportu, ale i v životě, že jim záleží na jejich zdraví i na 
kvalitním životním stylu a že jsou prostě úžasní. Kluci 
a holky, děkujeme a přejeme i do příštího roku spoustu 
sportovních zážitků bez úrazů a s plným lvím srdcařským 
nasazením! 

Mgr. Pavla Hrazdilová

sportovní naděje strašické školy
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V tomto roce 2012 si připomeneme 3 výročí v ČZS a to: 
108. výročí založení naší organizace, 55. výročí založení 
Českého zahrádkářského svazu a 50. výročí založení 
„moštárny spolku“. V připomínkách tohoto období 
začneme tak jak je psáno v kronice: Výročí – 50 let od 
založení „moštárny“. Tento rok uplynulo 50 let od založení 
moštárny. První zmínka byla přednesena na výborové 
schůzi př. Múllerem dne 18. 1. 1961 a o měsíc později 
26. 2. 1961 se na členské schůzi jednalo a bylo schváleno 
postavit vlastními silami a prostředky moštárnu. Povinností 
každého člena bylo odpracovat 10 hodin zdarma a usne-
seno, že každý člen poskytne spolku bezúročnou půjčku ve 
výši 50 Kč. Po různých jednáních bylo spolku určeno místo 
u domu požárníků. V řadách členů bylo velké nadšení. 
Bezplatnou půjčku poskytlo celkem 77 členů, která jim 
v roce 1964 byla vrácena. Čtyři členové půjčku věnovali 
spolku. Dne 5. 3. 1962 byly vyměřeny základy a 6. 5. 1962 
bylo započato s výstavbou. V červnu téhož roku byla hrubá 
stavba pod střechou. V červenci byla brigáda na kopání 
písku pro omítání. Koncem července po velkých peripetiích 
dorazil drtič na ovoce z STS ze Slavkova. Lis zhotovili 

členové výboru – řemeslníci včele s př. Janem Millerem ve 
zdejších železárnách. Velkou pomoc poskytl př. Jaroš, 
který obstaral většinu materiálu dovozem svými koňmi. 
I přes potíže, které v průběhu výstavby nastaly, byl na 
výborové schůzi 28. 9. 1962 stanoven, jako zkušební pro-
voz v nedodělané moštárně na 2. 10. 1962. Po ukončení 
moštování v listopadu byly provedeny vnitřní omítky 
místností a další dokončovací práce byly přesunuty na rok 
1963, ve kterém byla provedena fasáda budovy. Na 
výstavbě moštárny bylo odpracováno členy 1583 hodin 
a nečleny 189 hodin. Moštárna si vyžádala v průběhu 
svého 50-ti letého trvání ještě mnoho brigádnických hodin, 
které však nejsou nikde uvedeny a ani zaznamenány. Pro 
samotné moštování byly dobré roky ale i nedobré. 
Z dostupných materiálů bylo celkem zmoštováno 
142904 kg ovoce. Jako stávající členové ČZS základní 
organizace ve Strašicích jsme rádi, že rozhodnutí našich 
předchůdců bylo prozíravé a že moštárna slouží všem 
občanům naší obce. V příštím pokračování Vás sezná-
míme s jubilanty a poznávací činností – zájezdy. 

ČZS – M. Hofman.

Z dějin zahrádkářů ve Strašicích (61. část)
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V posledních dvou létech jsem dělal cca 10 dozorů na stav-
bách dotovaných Evropskou unií z dotačního programu 
IROP (Dýšina, Plzeň, Kaznějov, Lesná u Tachova, Domaž-
lice, Třemošná, Černošín atd.).  Dotace se přidělují přes 
SFRB (Státní fond pro rozvoj bydlení), dokonce jsem se 
s JUDr. Švamberkem podílel na přípravě těchto dotova-
ných akcí (výběrová řízení, členské schůze SVJ, příprava 
projektů atd.). Pokud je mi známo, tak jiný dotační program 
na zateplení domů v současné době neexistuje.

Předchozí dotační tituly (například PANEL 2013, nebo PA-
NEL 2013+, Zelená úsporám) byly podstatně jednodušší 
a ne tak přísné. Byly také zaměřeny i na další stavební 
práce – například odstranění statických poruch, opravy či 
výměny balkonů atd. Dotace IROP je zaměřena především 
na energetické úspory a ty musejí být KOMPLEXNÍ – tedy 
nelze jaksi zateplit dvě strany budovy, jak s oblibou někteří 
majitelé dělali. Budovu nejde „rozsalámovat“. Navíc se 

uznávají pouze tzv. ZPŮSOBILÉ výdaje, tedy pouze výda-
je, které mají vliv na úspory energií (ale počítají se do toho 
nejen úniky energií teplených, ale i elektrických).  

Například v minulosti bylo výběrové řízení na dodavatele 
stavby dělat na jakýchkoli formulářích a s poměrně volným 
obsahem. Projekty na zateplení byly také nepoměrně 
jednodušší, takže jsem si na ně troufl i sám. Závěrečnou 
zprávu dozoru jsem zpracovával sám dle svého vlastního 
vzoru. Jenže pro dotace IROP jsou předepsané formuláře 
a postupy na všechno. No a to zásadní, co při těchto 
věcech platí, je-li uzavřena Smlouva o dílo, jejíž součástí je 
rozpočet, je-li projekt a stavební povolení, je tam nutné 
bezpodmínečně vše dodržet. Zkrátka dotace IROP mají 
svá přísná pravidla a jakékoli jejich porušení znamená 
podstatné snížení, nebo odejmutí dotace. 

Zásadním problémem těchto dotací je, že si investor nejpr-
ve vezme úvěr (nebo vlastní peníze) a zaplatí za stavbu 
a pak teprve přijdou na řadu lidé od poskytovatele dotace 
a ti vyhodnotí správnost postupu a kvalitu provedených 
prací a rozhodnou – DÁME x NEDÁME. 

Dotace IROP se poskytují ve výši cca 30 % uznatelných 
(způsobilých) výdajů. Peníze přijdou tedy na účet investora 
zhruba s půlročním skluzem. No a dbá se například na 
zdánlivé zbytečnosti, jako třeba „pravidla propagace“, tzn., 
že stavebník (jeho technický dozor) musí fotografiemi 
dokladovat, že v průběhu výstavby byl na lešení plakát 
informující, že stavba je dotována z fondů EU a musí na ní 
být jména osob, které za ní odpovídají ve vztahu k posky-
tovateli dotace. Zkrátka, nelze si na stavbě dělat takovou tu 
českou „cochcárnu“, tedy že si každý dělá, co chce. Zavedl 
jsem na všech svých stavbách, kde dělám dozory tzv. 
Stavební fotodeníky, které uznává jako podklad k hodno-
cení stavby a přidělení dotace i poskytovatel dotace.    

Evropské dotace na zateplování obytných budov
Ing. František Nerad – autorizovaný inženýr v oboru pozemní stavby
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Takže mě docela dost udivilo pohodové prohlášení pana 
starosty Hahnera v posledním Barňáku: 

Naši radní jsou zřejmě odborníky na svých místech a zřej-
mě se domnívají, že když si cokoli schválí, musí to tak být. 
Nevím sice, jaké podklady poslali na SFRB se žádostí 
o dotaci, ale měla by tam být Smlouva o dílo, ve které jsou 

termíny zahájení stavby a jejího dokončení. Ze zkušeností, 
které máme s JUDr. Švamberkem, pak nedodržení 
jakýchkoli termínů, znamená většinou zastavení výplaty 
dotace. Já, jako TDI, dodavatel i investor musíme například 
ihned po předání stavby Protokolem o předání a převzetí 
díla, zaslat doklady o stavbě JUDr. Švamberkovi, který je 
musí do 20-ti pracovních dnů odeslat poskytovateli dotace 
k vyhodnocení. Neexistuje, že je porušena Smlouva o dílo, 
tedy termíny zahájení a dokončení stavby, překročení 
rozpočtu či změna projektu, nebo zprávu technického 
dozoru si nemůžu napsat, jak chci.

Pravda pan starosta mě v tomto volebním období vyhodil 
ze všech komisí a výborů na radnici, abych pořád 
neotravoval nějakými zákony a předpisy a nekoukal mu na 
prsty, takže neznám podrobnosti aktivit, které jsou za slovy 
pana starosty v Barňáku, nicméně si myslím, že z toho co 
napsal, si může o dotaci z IROP (pokud se vůbec jedná 
o dotaci z IROP) nechat pouze zdát a těmi krásnými slovy 
pouze plést před volbami lidem hlavy. Může sice napsat, že 
je všechno v pořádku, že zastupitelé všechno vědí, 
nicméně ty „pravidelné“ informace jsou jen jednou za 
uherský rok a jaksi o loňském sněhu a bez dalších 
podkladů, takže mohou být klidně vycucány z prstu. 
Ostatně každý může posoudit, jak takové informování 
vypadá z dokladu vedle. Na tom jednání Zastupitelstva 
jsme se pak třeba dozvěděli, že něco je i jinak (dotace 
Hasičům nebyla 60 000 Kč ale jen 23 000 Kč; viz Zápis ze 
Zastupitelstva č. 20 z 28. 6. 2018). Kdyby třeba předsedové 
komisí skládali občanům účty ze své činnosti zde 
v Barňáku, bylo by to mnohem, mnohem jednodušší. 
Kdyby pomazaní radní nesmazali z webu obce Diskusní 
fórum, ukázalo by se celkem snadno, kdo na radnici 
něčemu rozumí a kdo tam je platný, jako mrtvému zimník. 
No a před volbami by lidé a voliči měli rázem jasno, koho 
pro příští spravování obce zvolit. Jenže to se asi moc 
nechce. Ono totiž brát peníze za docházku někam, kde 
nemusím ničemu rozumět a stačí jen mlčet a hlasovat, je 
docela lákavé.  
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Po několika letech spánku se díky obětavosti hrstky 
dobrovolníků opět probouzí k životu strašické koupaliště. 
Srpnová vedra ukázala, že Strašice veřejnou vodní plochu 
pro koupání potřebují a nezištná práce zmiňované party 
nadšenců se tak setkala s poměrně velkou odezvou - mož-
nosti zchladit se v pravidelně udržované vodě využívaly 
každý den desítky lidí.

V letošním roce se areál koupaliště poprvé zapojil také do 
oficiálního programu oslav strašického posvícení. V neděli 
12. srpna 2018 se zde pod záštitou Komise pro kulturu, 

sport a turismus uskutečnil koncert kapel Futro a Zvlášňý 
škola. Akce byla koncipována jako hudební odpoledne 
a podvečer se zaměřením spíše na mladší obyvatele obce, 
nakonec ale přilákala odhadem na 200 návštěvníků všech 
věkových kategorií. Zajištěn byl i stan s občerstvením 
a v pauzách mezi hudební produkcí se lidé mohli osvěžit 
v blízké vodní nádrži.

Věříme, že se nám podařilo založit novou tradici a na 
„Koupáku“ se budeme (nejen) během posvícení setkávat 
i v příštích letech.

Za pořadatele Martin Weber

Na posvícení ožil i areál koupaliště

www.domov-pod-brdy.cz
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Strašičtí chovatelé uspořádali tradiční již 35. místní výstavu 
drobného zvířectva

V neděli 12. 8. 2018 uspořádali strašičtí chovatelé výstavu 
drobného zvířectva s dopoledním koncertem dechové 
kapely Cheznovanka. Po úmorných vedrech se na 
strašické posvícení usmálo štěstí - tropické teploty polevily 
a zůstalo velmi příjemné slunečné počasí ideální pro tento 
sváteční den. O občerstvení návštěvníků výstavy se 
perfektně postaral tým z restaurace Berten. Na programu 
kromě vystoupení Cheznovanky bylo vypouštění 
poštovních holubů v režii pana Langa. Program zahrnoval 
také předání poháru starosty obce, vlastnoručně Jiří 
Hahnerem. Jemu a také všem zaměstnancům obce patří 
poděkování za bezproblémovou spolupráci a notnou 
pomoc s uspořádáním celé akce. Vyvrcholením 
dopoledního programu byl tah o posvícenské selátko. 

Výstavu navštívilo také pět chovatelů z partnerské obce 
Markt Hohenfels. Přivezli dva krásně ručně malované 
poháry pro nejlepší mladé chovatele a také se na výstavě 
účastnili vystavením tří králíků. Návštěvníci si jistě 
povšimli, že každým rokem se chovatelé snaží výstavu 
něčím vylepšit. Letos to bylo kompletně novými klecemi na 
drůbež a částí nových klecí na králíky velkých plemen. Tato 
zlepšení by nebyla možná bez finančního přispění 
obecního úřadu, za což jeho představitelům patří 
poděkování. A ještě velké poděkování patří sponzorům, 
kteří přispěli především cenami do soutěže a krmením pro 
vystavená zvířata. Na výstavě bylo k vidění 85 králíků, 
pestré palety plemen a barevných rázů, 32 voliér drůbeže 
hrabavé i vodní a 45 holubů.

Ing. Petr Macháček - jednatel ZO Strašice

Sobotní neveřejné posuzování exteriéru drůbeže. Hlavním 
posuzovatelem byl pan Šedivý a k ruce měl tři adepty, kteří se 

připravují ke složení posuzovatelských zkoušek.

Sobotní posuzování králíků pod vedením posuzovatele pana 
Kratochvíla posuzoval také adept pro zkoušky posuzovatelů.

Nejlepší mladý chovatel králíků Václav Fiala s předsedy základních 
organizací, zprava pan Kreidl (ZO Strašice) a z levé strany 

paní Meier (bývalá předsedkyně KTZV Hohenfels) 
a pan Zitzelsberger (současný předseda KTZV Hohenfel).
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Posvícení 2018 ve Strašicích je už minulostí
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj

Nikdo asi nebude tvrdit, že tradiční strašické posvícení 
slavené na sv. Vavřince není jednou z nejdůležitějších 
událostí zdejšího kulturního roku. I letos bylo posvícení na 
nejrůznější události bohaté a konalo se v kulisách hodně 
proměněných a vylepšených Strašic. 

Posvícenské oslavy započaly poněkud netradičně již 
v pátek 10. srpna prvním a slavnostním rozsvícením 
nočního osvětlení kostela sv. Vavřince. Než však pan 
starosta Jiří Hahner vydal pokyn, aby se lampy rozzářily, 
měli přítomní možnost se seznámit s historií zdejší sakrální 
budovy od středověku až do doby barokní. Postaral se o to 
Tomáš Makaj svou přednáškou, kterou doprovodili stylo-
vou gotickou hudbou manželé Šárka a Ivan Chudobovi ze 
skupiny Miritis. Kostel byl zcela zaplněný a i kolem jeho zdí 
a hřbitova se shromáždil početný zástup. Odhadem sem 
přišlo přes tři stovky lidí. Škoda, že trochu zaniklo i noční 
nasvícení strašické radnice, jehož nová okrová, secesně 
zdobená fasáda se rozsvítila již o večer dříve.

O pestrý program bylo samozřejmě postaráno i v sobotu. 
Vše započalo otevřením oblíbené atrakce dětí, nafukova-
cího skákacího hradu a pak se děti mohly ve velkém sále 
společenského domu bavit uměním kouzelníka. Následo-
val koncert hudební skupiny No3, kdy se vlastně předsta-
vilo nové letní podium u severní zdi Společenského domu. 
Posluchači mohli využít i posezení v novém amfiteátrovém 
hledišti pod širým nebem. Doplňme, že po dokončení 
muzejního depozitáře v bývalém Domu rotmistrů (tzv. 
Malém Dřeváku) bude možné odtud promítat i filmy v no-
vém přírodním kině. I prostředí kolem Společenského 
domu se rychle mění a z přestárlého parčíku zbylého po 
vojácích vzniklo nové zařízení pro sport a hry dětí i dospě-
lých. Jeho výstavba se již chýlí ke konci. Přibylo i nové 
parkoviště, citelně chybějící při akcích ve Společenském 
domě; stávající parkoviště totiž zcela nepostačovalo.

Na nově upravené a stále ještě stavebně nedokončené 
návsi se u příležitosti posvícení objevil staronový křížek. 
Kdysi tu totiž u školy stával, než zmizel ve víru někdy 
i nepěkné historie. Nyní se péčí Obce na své místo vrátil. 

O historii křížku a o strašických požárech promluvil Mgr. 
Tomáš Makaj. 

Na své si v sobotu přišli i příznivci sportu. Na hřišti TJ Spar-
tak Strašice se odehrál tenisový turnaj dvojic, následovaný 
turnajem v lakrosu dospělých. Vrcholem sportovních akcí 
byl pak fotbalový zápas s Radnicemi, kde se představila 
dorostenecká mužstva.

Muzeum Středních Brd přivítalo o sobotním odpoledni své 
návštěvníky křtem strašického kalendáře na rok 2019 s pro 
tuto dobu změn příznačným názvem „Strašice včera 
a dnes“. 
Jeho autor Tomáš Makaj jej prezentoval doprovodným 
slovem a hlavně vernisáží nové, stejnojmenné výstavy. 
Kalendář je k dostání v pokladně muzea, v budově Obec-
ního úřadu, v Místní knihovně a u paní Mintorové. Doplňme 
ještě, že v muzeu samotném přibyla zcela nová stálá 
expozice a řada dalších byla zajímavě doplněna a pozmě-
něna. Nová expozice je v na území naší republiky krajně 
neobvyklá, dá se říci, že nejspíš ojedinělá. Mapuje totiž 
historii nechvalně proslulé totalitní komunistické moci, 
někdejších Lidových milicí. Domníváme se, že zejména 
školy by ji měly navštěvovat jako pomůcku při výuce 
moderních dějin, na něž zbývá ve výuce, bohužel, stále 
velmi málo času. Proměny, resp., značného doplnění se 
dostalo i vojenské historii Strašic a bývalého VÚ Brdy. 
Rozšířila se vzpomínka na místní hrdiny druhé světové 
války, plukovníky Polívku a Velvarského. Období, v němž 
bojovali za vlast, zajímavě podtrhuje výstava kitů – 
leteckých modelů letadel druhé světové války. Vystavena 
byla i část militarií pocházejících ze základny ve Felbabce, 
mj. krásný starý dělostřelecký triedr. Opomenuti nezůstali 
ani zdejší bývalí důstojníci. V expozici Historie Vojenského 
újezdu od r. 1969 po uzavření strašických kasáren je 
připomíná vitrína věnovaná zaniklým Klubem vojenských 
důchodců. Tuto expozici jsme doplnili i krásnou, zcela 
kompletní uniformou důstojníka někdejší Pohraniční 
stráže. Připomíná poměrně málo známou skutečnost, 
že i příslušníci PS se zde v minulosti školili, především na 
řidiče a spojaře. Milovníky starého venkova určitě potěší 
i pěkně opravená a funkční vzpomínka na doby, kdy ještě 
nebyly běžně rozšířené domácí mrazáky. V expozici 
Kuchyně totiž přibyla domácí konzervárna, kdysi nezbytné 
zařízení při domácích zabijačkách. Před muzeem byl 



vystaven i nejnovější přírůstek jeho sbírky – pro hasičské 
zásahy upravený terénní automobil ARO 240, dar Strašic 
v Pošumaví naší paměťové instituci.

I v hlavní posvícenský den, neděli, si mohli všichni přijít na 
své. V kostele byla odsloužena poutní Mše svatá a odpo-
ledne tu zazněl tradiční koncert duchovní hudby. V obec-
ním areálu bývalé hasičské zbrojnice se konala výstava 
drobného zvířectva Svazu chovatelů, k ještě lepší náladě 
tu významně přispěl koncert dechové kapely Chezno-
vanka. Členové Zahrádkářského svazu Strašice zase 
otevřeli veřejnosti svou chloubu, nově přebudovanou 
moštárnu. V areálu bývalého koupaliště proběhl koncert 
rockové skupiny Zvlášňý škola s předkapelou Futro. 
Hotová smršť míčů létajících z nohy na nohu se předvedla 
v areálu Spartaku. Po nohejbalovém turnaji trojic následo-
valy tři fotbalové zápasy: TJ Sparta Strašice – Stašov A, 
TJ Spartak Strašice – Viktoria Plzeň (starší žačky) a utkání 
Staré gardy Strašice – Mýto.

Po celý víkend mělo otevřená vrata i Muzeum historie 
dopravy, které program zpestřilo nostalgickými jízdami 

veteránů ze své bohaté sbírky.

Závěrem je třeba poděkovat všem, kteří bohatému 
programu přispěli svým dílem. A věřte, bylo jich opravdu 
mnoho, abychom je jmenovali jednotlivě. Děkujeme proto 
jaksi souborně… Co zbývá závěrem? Posvícení 2018 je za 
námi, těšme se na nové v roce 2019. Protože: Čí je 
posvícení? Naše! 
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Komise pro kulturu, sport a turismus Vás zve

V Pátek 28. 9. 2018 od 15 hodin

Kam běžíte ?! Akustic Band
na koncert kapely

Koncert se uskuteční na venkovním podiu Společenského domu ve Strašnicích
(v případě nepříznivého počasí ve velkém sále)
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Opravdu se nepleteme a Vy čtete správně. V sobotu 
27. srpna navštívily Strašice Strašice. Na naši obec 
Strašice totiž dorazila milá pozvánka z obce Strašice, ale té 
stejnojmenné, totiž ze Strašic v Pošumaví, v bývalém 
okrese Strakonice. Pozváni jsme byli na svěcení nového 
vozu tamního Sboru dobrovolných hasičů. Pozvání jsme 
rádi přijali, a tak v uvedený den zamířil pan starosta Jiří 
Hahner s paní místostarostkou Evou Bůchovou do Strašic 
na českém jihu. Protože se jednalo o akci hasičskou, 
v delegaci samozřejmě nechyběli členové našeho sboru, 
pánové Michal Bagár a Michal Ulrich, který řídil vůz našich 
hasičů Mercedes-Benz Sprinter. Nechyběl ani ředitel 
Muzea Středních Brd, Martin Lang.

Strašice v Pošumaví se oficiálně píší jen jako Strašice, 
zrovna jako my. Přívlastek přidávají dobrovolně, aby 
nedocházelo k mýlce, jak se v minulosti často stávalo. 
Dozvěděli jsme se, že v dobách, kdy fungovala strašická 
vojenská posádka, mnohdy se k nim zatoulal nešťastný 
povolanec. Nebo k nim přijížděly rodiny vojáků základní 
služby na vojenskou přísahu… Ostatně, dodnes se stává, 
že do Strašic zamíří např. kurýrní služba, aby zjistila, že se 
ocitla v těch nesprávných. I krajina je poměrně podobná – 
úpatí Šumavy je terénně spřízněné s našimi Brdy, a jedete-
li do Strašic na jihu Čech, minete obec Ohrazenice, což 
naše Brdy opět připomene. Samotné Strašice jsou velmi 
úhledná, čistá a upravená obec posazená v horském údolí. 
Sestává vlastně ze dvou obcí, vlastních Strašic a menší vsi 

jménem Škůdra. Příchozího určitě zaujme vzorně 
rekonstruovaná kaplička na návsi, stejně jako Obecní úřad 
a Hasičská zbrojnice. Na dně údolí se skrývá pěkný a udr-
žovaný kempink s chatkami.

Ve Strašicích v Pošumaví měli opravdu velkou slávu, která 
se odehrávala nejen ve vsi u zbrojnice, ale především na 
pěkné louce u kempu, kde je vybudované i kryté jeviště. 
Uvítal nás zde pan starosta Strašic Pavel Mráz spolu s mí-
stostarostou panem Františkem Komrskou. Program 
slavnostního odpoledne, který jsme měli tu čest shlédnout, 
zahrnoval koncert dechové kapely, ukázku staré stříkačky 
se čtyřmužnou obsluhou (v majetku obce a ve vzorném 
stavu!), vystoupení místního folklórního souboru a souboru 
historického šermu. Během velmi příjemného setkání byl 
naší obci veřejně předán spolu s darovací smlouvou krásný 
dar pro naše muzeum: vysloužilý hasičský vůz značky ARO 
240. Dlužno říci, že je automobil ve velmi pěkném stavu. 
K dokonalosti mu chybí jen nové OTP, které si zařídíme. 
Vůz bude po nezbytném seřízení pro technickou kontrolu 
převeden mezi veterány a stane se cenným sbírkovým 
předmětem Muzea Středních Brd.

Po velmi přátelském přijetí se ani příliš nechtělo myslet na 
Navrátila. Ale dohodli jsme se na dalších společných 
setkáních. To nejbližší nás čeká v říjnu, kdy se k nám 
strašičtí z jihu chystají na oplátku. Budeme se těšit!

Návštěva Strašic ve Strašicích
Martin Lang

ARO 240 darované Strašicemi v Pošumaví Muzeu Středních Brd (vedle Mercedes Benz Sprinter HSD Strašice v Brdech)
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